



NURSING PAPERS *PERSPECTIVES EN NURSING*

A Nursing Research Committee within an
Acute Care Setting: Its Inception and Development

Développement d'une mesure de rétablissement
postopératoire

Duration Experience: A Useful Theoretical
Construct for Nursing Theory and Research

Interdisciplinary Education: Idealism and Realism

Summer/Été 1982

Vol. 14, No. 2



NURSING PAPERS
PERSPECTIVES EN NURSING

JOINT EDITORS/CO-RÉDACTEURS EN CHEF

MOYRA ALLEN, Ph.D. (Stanford), *Professor and Director of the Research Unit in Nursing and Health, McGill University School of Nursing*

PEGGY-ANNE FIELD, Ph.D. (Alberta), *Professor, University of Alberta Faculty of Nursing*

REVIEW BOARD/COMITÉ DE RÉVISION 1980-1982

JOAN ANDERSON, Ph.D. (University of B.C.), *Associate Professor, School of Nursing, University of British Columbia*

GINA BOHN BROWNE, Ph.D. (Toronto), *National Health Scholar and Assistant Professor Faculty of Health Sciences (Nursing), McMaster University*

JACQUELINE S. CHAPMAN, Ph.D. (New York U.), *National Health Scholar and Professor, Faculty of Nursing, University of Toronto*

BEVERLEE A. COX, Ph.D. (Simon Fraser), *Professor and Dean, Faculty of Nursing, University of Western Ontario*

HELEN ELFERT, M.A. (New York U.), *Associate Professor, School of Nursing, University of British Columbia*

FERNANDE HÉBERT, D.N.S. (California), *Professeur adjoint, Ecole des sciences infirmières Université Laval*

JANET C. KERR, Ph.D. (Michigan), *Associate Professor, Faculty of Nursing, University of Calgary and University of Alberta*

DENYSE LATOURELLE, M.N. (Montréal), *Professeur agrégé, Faculté des sciences infirmières, Université de Montréal*

LOUISE LEVESQUE, M.Sc. (Appl.) (McGill), *Professeur agrégé, Faculté des sciences infirmières, Université de Montréal*

FLORENCE MacKENZIE, M.Sc. (Appl.) (McGill), *Associate Professor and Co-ordinator of the M.Sc. (Appl.) program, School of Nursing, McGill University*

NORA PARKER, Ph.D. (Toronto), *Professor and Chairman, Graduate Department of Nursing, University of Toronto*

JUDITH A. RITCHIE, Ph.D. (Pittsburg), *Associate Professor, School of Nursing, Dalhousie University*

CAROLYN ROBERTS, Ph.D. (Wayne State), *Associate Professor, Faculty of Nursing, University of Western Ontario*

SHIRLEY STINSON, Ed.D. (Columbia), *Professor, Faculty of Nursing and Division of Health Services Administration, University of Alberta*

EDITORIAL REPRESENTATIVES
REPRÉSENTANTES DE LA RÉDACTION

GLENNA KNUTSON, *Lakehead University*
FERNANDE HÉBERT, *Université Laval*
MARJORIE BLEWETT, *University of Saskatchewan*
ALBERTA CASEY, *University of Ottawa*
RUBY DEWLING, *Memorial University of Newfoundland*
DONNA FOLEY, *University of Windsor*
JO-ANN FOX, *MacMaster University*
PEGGY-ANNE FIELD, *University of Alberta*
ELLEN HODNETT, *University of Toronto*
ANN HILTON, *University of British Columbia*
ELLEN MacFARLANE, *St. Francis Xavier University*
JOYCE MacQUEEN, *Laurentian University*
CAROLYN B. ATTRIDGE, *University of Victoria*
IRENE NORDWICH, *University of Manitoba*
JULIENNE PROVOST, *Université de Montréal*
ANNETTE O'CONNOR, *Queen's University*
MARGARET MONROE, *University of Calgary*
IOLA SMITH, *University of Western Ontario*
BARBARA DOWNE-WAMBOLDT, *Université de Moncton*
DOROTHY WASSON, *University of New Brunswick*
JEANNETTE DOUCET, *Université de Moncton*
LUCILLE THIFAUT, *Managing Editor/Adjointe administrative à la rédaction*

NURSING PAPERS/PERSPECTIVES EN NURSING is published quarterly under the joint sponsorship of the School of Nursing, McGill University, 3506 University Street, Montreal, Quebec, H3A 2A7, and the Faculty of Nursing, The University of Alberta, 3-118 Clinical Sciences Building, Edmonton, Alberta T6G 2G3. Letters regarding subscriptions, changes of address and other business matters should be sent to the Managing Editor, *Nursing Papers*, McGill University.

SUBSCRIPTION RATES: Institutions (including hospitals, schools, libraries and agencies): \$15/one year; \$29/two years. Individual subscriptions: \$10/one year; \$19/two years. Please add \$5 per year for overseas airmail service.

ADVERTISEMENTS: Full page display ad \$200; half page display ad \$100.

BACK ISSUES: are available at \$4 per copy or \$15/year. Xerox copies of articles are available at 20¢ per page or a minimum of \$2.50 per article.

To ensure prompt service when you write to us about your subscription, please include the address label from your *Nursing Papers* mailing envelope.

NURSING PAPERS/PERSPECTIVES EN NURSING est une publication trimestrielle réalisée conjointement par l'École des sciences infirmières de l'université McGill, 3506, rue University, Montréal (Québec) H3A 2A7, et la Faculté des sciences infirmières de l'université de l'Alberta, 3-118, Clinical Sciences Building, Edmonton (Alberta) T6G 2G3. Toute correspondance relative aux abonnements, à un changement d'adresse ou à d'autres questions doit être adressée à l'adjointe administrative à la rédaction, *Perspectives en Nursing*, Université McGill.

ABONNEMENTS: Institutions (ce qui comprend les hôpitaux, les écoles, les bibliothèques et les agences): 15\$ pour une année; 29\$ pour deux ans. Abonnements individuels: 10\$ pour une année; 19\$ pour deux ans. Veuillez compter 5\$ de plus par année pour les envois par avion outremer.

ANNONCES: 200\$ la page; 100\$ la demi-page.

ANCIENS NUMÉROS: 4\$ le numéro ou 15\$ par année. on peut se procurer des photocopies d'articles pour 20¢ la page ou 2,50\$ minimum par article.

Pour accélérer le service dans toute correspondance relative à votre abonnement, veuillez inclure l'étiquette de l'enveloppe dans laquelle vous sont envoyées les *Perspectives en Nursing*.

Dépôt légal: Bibliothèque du Québec.

INFORMATION FOR AUTHORS

Nursing Papers/Perspectives en Nursing welcomes manuscripts of relevance to nursing, particularly those which assess problems, pose questions, or describe ideas and plans of action in research, education, administration and practice. Please send manuscripts to The Editor, *Nursing Papers/Perspectives en Nursing*, School of Nursing, McGill University, 3506 University Street, Montreal, P.Q. H3A 2A7.

PROCEDURE:

Please submit three double-spaced copies of the manuscript, (including the original), on 8-1/2 × 11 inch paper, using generous margins. Include a covering letter with the material submitted for review, giving the name, address, present affiliation of the author(s), and date of submission. It is understood that articles submitted for consideration have not been simultaneously submitted to any other publication. Accepted manuscripts become the property of *Nursing Papers/Perspectives en Nursing* and may be reproduced, in whole or in part, only with the permission of the editor. Rejected manuscripts are not returned; therefore authors should retain a copy for their files.

STYLE AND FORMAT:

Acceptable length of a manuscript is between 10 and 15 pages. Longer articles may be accepted if the content requires extensive treatment. The article may be written in English or French, and must be accompanied by a 100-200 word abstract (if possible, in the other language). Please submit original diagrams with the manuscript for publication, drawn in India ink and camera-ready. Prospective authors are asked to follow the style and content requirements detailed in the American Psychological Association Manual (2nd edition, Washington, D.C., A.P.A. 1974.)

FOOTNOTES AND REFERENCES:

All references should be listed at the end of the article in alphabetical order. Citations in the reference list should include names of all authors, complete title of the article, name of journal, volume number, first and last page numbers, month or week of issue, and year of publication. More information may be found in the APA Publication Manual.

MANUSCRIPT REVIEW:

Manuscripts submitted to *Nursing Papers/Perspectives en Nursing* are assessed by a Review Board, who make suggestions and recommend whether the article should be accepted, rejected, or revised prior to publication.

Reviewers are guided by the following criteria:

I. Assessing content (research and non-research papers)

A. Internal validity — relatedness.

1. Is the problem the paper deals with identified?
2. Is the design of the research or the structure of the essay appropriate to the question asked?
3. Are the statistical, research and logical methods appropriate?
4. Can the findings be justified by the data presented?
5. Are the implications based on the findings?

B. External validity — relevance, accountability.

1. Is the question worth asking?
2. Is the problem of concern?
3. Are there problems of confidentiality or ethics?
4. Are the findings of the research or the conclusions of the essay significant?
5. Can the findings or the conclusions be applied in other situations?
6. Does the article contribute to knowledge in nursing? In what way?

II. Assessing presentation

Are the ideas developed logically? Are they expressed clearly? Is the length appropriate to the subject? Does the number of references or tables exceed what is needed?

Articles by non-nurses or non-Canadians are valued to the extent that the work is relevant to the Canadian nursing scene.

Manuscripts are reviewed anonymously; the reviewer is not aware of the author's name or the name of the other reviewer(s). When a manuscript is returned to the author for revision, three copies of the revised manuscript (dated and marked 'revised') should be returned to the editor within four weeks.

PUBLICATION INFORMATION:

On receipt of the original manuscript, the author is advised that the editorial board's response will be forwarded within six weeks. The complete procedure of review, revision, copy editing, typesetting, proofreading and printing may result in a six to eight month lapse between submission and publication.

Authors are advised of publication dates for their manuscripts in advance of publication, and two complimentary copies are sent to them when regular mailings are made to subscribers.

RENSEIGNEMENTS À L'INTENTION DES AUTEURS

La revue *Nursing Papers/Perspectives en Nursing* est à la recherche d'articles ayant trait aux sciences infirmières, notamment d'articles qui évaluent des problèmes, qui posent des questions ou qui décrivent des idées et des plans d'action dans le domaine de la recherche, de l'éducation, de l'administration et de la pratique. Veuillez adresser vos manuscrits au rédacteur en chef, *Nursing Papers/Perspectives en Nursing*, Ecole des sciences infirmières, Université McGill, 3506 rue University, Montréal, P.Q., H3A 2A7.

MODALITÉS:

Veuillez envoyer trois exemplaires de votre article dactylographié à double interligne (y compris l'original) sur des feuilles de papier de 8-1/2 × 11 en respectant des marges généreuses. Veuillez inclure une lettre avec l'article qui indiquera le nom, l'adresse, l'affiliation actuelle de l'auteur ou des auteurs et la date de présentation. Il est entendu que les articles soumis n'ont pas été simultanément présentés à d'autres revues. Les manuscrits acceptés deviennent d'office la propriété de la revue *Nursing Papers/Perspectives en Nursing* et ils ne peuvent être reproduits, en totalité ou en partie, qu'avec l'autorisation du rédacteur en chef. Les manuscrits refusés ne sont pas renvoyés à leurs auteurs; c'est pourquoi nous leur demandons de conserver une copie de leur article pour leurs dossiers.

STYLE ET PRÉSENTATION:

La longueur acceptable d'un article doit osciller entre 10 et 15 pages. Des articles plus longs peuvent être acceptés si leur contenu le justifie. Les articles peuvent être rédigés soit en anglais, soit en français et ils doivent être accompagnés d'un résumé de 100 à 200 mots (si possible, dans l'autre langue). Veuillez remettre l'original des schémas qui doivent être publiés avec l'article, dessinés à l'encre de Chine et prêts à être photographiés. Les auteurs sont tenus de suivre les consignes énoncées dans le manuel de l'American Psychological Association (2^e édition, Washington, D.C., A.P.A. 1974) en ce qui concerne le style et le contenu de leurs articles.

NOTES ET BIBLIOGRAPHIES:

Les bibliographies doivent être imprimées à la fin de chaque article par ordre alphabétique. Elles doivent comporter le nom de tous les auteurs, le titre complet de chaque article, le nom de la revue, le numéro du volume, les numéros de la première et de la dernière page, le mois ou la semaine de publication du numéro et l'année. On trouvera de plus amples renseignements dans le manuel de l'APA.

EXAMEN DES MANUSCRITS:

Les manuscrits présentés à la revue *Nursing Papers/Perspectives en Nursing* sont évalués par un Comité, qui formule des suggestions et recommande l'acceptation, le refus ou le remaniement de l'article avant sa publication.

Les examinateurs suivent les critères suivants:

I. Evaluation du fond (article de recherche ou non)

A. Validité interne —

1. Le problème dont traite l'article est-il clairement défini?
2. La forme des recherches ou la structure de l'essai sont-elles appropriées à la question soulevée?
3. Les méthodes statistiques, logiques et les modalités de recherche sont-elles appropriées?
4. Les conclusions peuvent-elles être justifiées à l'aide des données présentées?
5. Les implications de l'article sont-elles fondées sur les conclusions?

B. Validité externe —

1. Le problème soulevé présente-t-il un intérêt véritable?
2. Ce problème est-il d'actualité?
3. Existe-t-il des problèmes de divulgation ou de déontologie?
4. Les conclusions de la recherche ou de l'article sont-elles importantes?
5. Ces conclusions ou résultats peuvent-ils s'appliquer à d'autres situations?
6. Est-ce que l'article contribue à l'avancement du savoir dans le domaine des sciences infirmières? De quelle façon?

II. Evaluation de la présentation

L'auteur développe-t-il ses idées de manière logique? Les exprime-t-il clairement? La longueur de son article est-elle appropriée au sujet abordé? Est-ce que le nombre de notes ou de tableaux dépasse le strict nécessaire?

Les articles rédigés par des gens qui n'appartiennent pas à la profession d'infirmière ou qui ne sont pas citoyens canadiens ne sont retenus que dans la mesure où ils ont trait à la scène des sciences infirmières au Canada.

Les manuscrits sont examinés de façon anonyme; l'examinateur n'a pas connaissance du nom de l'auteur ou du nom des autres examinateurs. Lorsqu'un manuscrit est renvoyé à son auteur pour qu'il le remanie, trois exemplaires dudit manuscrit remanié (daté et portant l'inscription "revu et corrigé") doivent être renvoyés au rédacteur en chef dans les quatre semaines.

RENSEIGNEMENTS RELATIFS À LA PUBLICATION:

À la réception du manuscrit original, l'auteur est avisé que le Comité de rédaction prendra une décision au sujet de la publication de son article dans les six semaines. Les modalités complètes d'examen, de remaniement, d'édition, de composition, de relecture et d'imprimerie expliquent qu'il s'écoule souvent de six à huit mois avant qu'un article soumis soit publié.

Chaque auteur est avisé de la date de publication de son article à l'avance et deux exemplaires de la revue lui sont adressés à titre gracieux en même temps que la revue est expédiée à ses abonnés.